
P R O T O K Ó Ł Nr VIII/11 
z Sesji Rady Gminy Nowinka odbytej w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990  

o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm.) w dniach 
25 października i 2 listopada 2011r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowince 

 

Obrady VIII sesji otworzył o godz. 17:00 Przewodniczący Rady Radosław 
Mikołajczyk, powitał przybyłych radnych i zaproszonych gości: 

− Wójta Gminy Nowinka – Dorotę Winiewicz; 
− Zastępcę Wójta – Ewę Bożenę Konstantynowicz; 

− Radnych;  
− Sołtysów; 

− Mieszkańców Gminy. 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Radosław Mikołajczyk 

wypowiadając formułę „otwieram VIII Sesję Rady Gminy Nowinka zwołaną w trybie 
nadzwyczajnym na wniosek Pani Wójt”. Następnie powitał bardzo serdecznie wszystkich 
zebranych. 
Dalej Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjecie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/52/11 Rady Gminy 

Nowinka z dnia 15 września 2011 roku w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego 
w Olszance. 

3. Zamknięcie sesji. 
Ad. 1) Na ustawowy skład 15 radnych obecni byli wszyscy radni, w związku z tym sesja jest 
prawomocna do podejmowania decyzji. 
Ad. 2) Przewodniczący Rady oddał głos Pani Wójt. Wnioskodawczyni powitała wszystkich 
zebranych i wyjaśniała przyczynę zwołania sesji, którą okazał się błąd w jednym z punktów 
uchwały. Paragraf ,,uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia” a powinien brzmieć: 
„uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Podlaskiego z mocą obowiązującą od dnia 1 października 2011 
roku.”. To jest jedyny błąd i jedyny powód dla którego dzisiaj spotkaliśmy się. W związku 
z tym, zmiana uchwały jest sprawę niecierpiącą zwłoki, gdyż ważne jest aby dzieci jak 
najszybciej mogły rozpocząć naukę w przedszkolu. 

Później Pani Wójt odpowiedziała na wniosek Pana Radnego Jerzego Kłoczko 
w sprawie zmiany porządku obrad sesji, który wpłynął do Urzędu Gminy Nowinka dnia 
24.10.2011 r. Radny zaproponował następujący porządek obrad nadzwyczajnej sesji Rady 
Gminy Nowinka: 

 
Otwarcie sesji. 
1. Podjecie uchwały w sprawie odwołania Radnego Radosława Mikołajczyka z funkcji 

Przewodniczącego Rady Gminy Nowinka. 
2. Wybór Przewodniczącego Rady. 
3. Podjecie uchwały w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Olszance. 
4. Wnioski i interpelacje radnych. 
5. Zakończenie sesji. 
W związku z tym, że zmiana porządku obrad sesji zwołanej w trybie nadzwyczajnym 

wymaga zgody wnioskodawcy Pani Wójt nie wyraziła zgody na zmianę porządku obrad. 
Przyczyny braku zgody były następujące: przewidywany przez Pana Kłoczko porządek obrad 
przewidywał umieszczenie istoty sprawy dopiero w pkt 3, co ze względu na charakter dwóch 



pierwszych punktów mogłoby spowodować poważne odwleczenie podjęcia wnioskowanej 
przez Wójta uchwały, która jest w tej chwili najważniejsza. Intencją Wójta było wyłącznie 
podjęcie pilnej uchwały potrzebnej dla społeczności lokalnej, a nie rozpatrywanie 
wewnętrznych spraw organizacyjnych Rady dla których będzie inna stosowna okazja 
na najbliższej sesji.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego. 
Pani Radna Bukłacha Luiza stwierdziła, że uchwała w sprawie utworzenia Punktu 

Przedszkolnego została podjęta jednogłośnie dnia 15 września 2011 i nie prawdą jest ktoś jest 
przeciwny powstaniu przedszkola oraz, że dzisiejsze spotkanie jest wynikiem błędu, który 
został popełniony.  

Radny Kłoczko Jerzy zapytał, kto popełnił błąd w uchwale. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że wszyscy Radni czytali uchwałę, nikt nie zwrócił 

uwagi na błąd, robiliśmy to pierwszy raz i nie pierwszą uchwałę poprawiamy.  
Radca prawny: zdaniem organu nadzoru, uchwała z dnia 15 września w sprawie 

utworzenia Punktu przedszkolnego powinna być potraktowana przez Radę Gminy jako akt 
prawa miejscowego i opublikowana. Jednak w różnych gminach podobne uchwały 
funkcjonują jako zwykłe uchwały lub akty prawa miejscowego, nie ma jednolitości w całym 
kraju. Uchwała została opracowana przez pracownika Urzędu Gminy, a ja opiniowałem ją 
pod względem formalno-prawnym i popełniłem błąd. 

Radny Kłoczko zapytał co się stanie, jeżeli dziś nie podejmiemy uchwały. 
W odpowiedzi Radca poinformował, że do funkcjonowania przedszkola konieczna jest 

obowiązująca uchwała. Jeżeli dziś nie podejmiemy uchwały zmieniającej, Wojewoda 
Podlaski stwierdzi nieważność uchwały z 15 września. 

Pani Wójt zakomunikowała, że jeżeli Urząd Marszałkowski nie rozwiąże umowy z gminą, 
to przedszkole będzie. Najkrótszym terminem do rozpoczęcia pracy przedszkola od podjęcia 
uchwały jest 14 dni. Jeżeli uchwała w ogóle nie będzie podjęta, trzeba będzie zwracać 
pieniądze. Proponuję przejść do głosowania i dzieci będą miały za dwa tygodnie przedszkole. 

Radna Bukłacha jeszcze raz prosiła o przegłosowanie zmian w porządku obrad. 
Radny Kłoczko poprosił o wypowiedź Przewodniczącego.  
Pan Przewodniczący: to jest sesja nadzwyczajna i wszelkie zmiany wprowadza 

wnioskodawca zgodnie z prawem. 
Radny Kłoczko: jeszcze raz ponowił wniosek, który złożył wczoraj na piśmie do Pani 

Wójt. 
Radna Bukłacha zapytała czy brak zgody na przegłosowanie porządku obrad, to nie jest 

łamanie prawa przez Pana Przewodniczącego.   
W odpowiedzi Przewodniczący poprosił o przegłosowanie sprawy przedszkola. 
Głos zabrała Pani Wójt i oświadczała, że nie zmieni zdania, nie będzie zmiany porządku 

obrad. Jestem przeciwna zmianie Przewodniczącego, jednak, jeżeli państwo uparliście się na 
zmianę na pewno uzyskacie swój zmierzony efekt, bo macie decydujący głos i ten moment 
nadejdzie. Jeżeli to ode mnie zależy to bez mego udziału. 

Radna Bukłacha zapytała czy Pan Przewodniczący słyszał zgłoszony wniosek 
o przesunięcie terminu sesji 

Pan Przewodniczący oznajmił, że nie ma zgody na zmianę porządku obrad, zaczyna 
czytać projekt uchwały i podejmę za chwilę głosowanie. 

Po tych słowach Radni: Bukłacha Luiza, Kłoczko Jerzy, Kossakowski Piotr, Kozicz 
Krzysztof, Maliszewska Grażyna, Pietrewicz Grzegorz, Chrulski Stanisław i Urbanowicz 
Beata opuścili salę obrad. 



Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że sesja nadal trwa, ale nie można 
podejmować uchwał, bo uchwała będzie nieważna i zarządził 10 minutową przerwę, po której 
wznowiono obrady. 

Pani Wójt wyjaśniła, iż Rada podzieliła się już na początku kadencji bez jej udziału. 
Przewodniczący Rady po głosowaniu w obecności 7 radnych poinformował, że sesja 

zostaje przerwana. Obrady zostaną wznowione po uprzednim uzgodnieniu terminu. 
 

Dnia 2 listopada o godz. 17:00 Przewodniczący Rady wznowił obrady VIII sesji Rady 
Gminy Nowinka, powitał wszystkich zebranych wśród których znajdował się niespodziewany 
gość: poseł Adam Rybakowicz. 

Następnie rozpoczęła się dyskusja nad podjęciem uchwały o powołaniu przedszkola. 
Radna Bukłacha zapytała, jak się ma nie podjęcie głosowania przez radnych w sprawie 

zmiany porządku obrad w dniu 25 października, do ważności przyjęcia uchwały w sprawie 
przedszkola w dniu 2 listopada. 

Odpowiedzi udzielił radca prawny, który poinformował, że sesja została zwołana 
w trybie nadzwyczajnym i zmiana porządku obrad zależała wyłącznie od wnioskodawcy, 
który się na nią nie zgodził.  

Radna Bukłacha poinformowała, że pomieszczenie przedszkola, które miało być już 
otwarte, ale nie została przegłosowana poprawka do uchwały, nie jest przygotowane 
na przyjęcie dzieci. Nie zostały usunięte usterki, nie ma wszystkich mebli, a przede 
wszystkim brak jest zgłoszenia do Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej o przyjęcie 
do użytkowania. W związku z tym nie przyjęcie uchwały na poprzedniej części sesji 
nie wpłynęło na wydłużenie terminu otwarcia. 

W odpowiedzi Pani Wójt oznajmiła, że z chwilą otrzymania pisma dotyczącego 
wszczęcia postępowania w sprawie uchylenia uchwały i tak termin otwarcia przedłużał się 
o kolejne 14 dni od zwołania sesji i podjęcia aktu, więc nie było potrzeby śpieszyć się. 

Radna Bukłacha zwróciła się z pytaniem kiedy będzie gotowe wyposażanie 
przedszkola i odbiór przez Sanepid. 

Odpowiedzi udzieliła Zastępca Wójta i poinformowała, iż przedszkole nie zostało 
formalnie prawnie powołane i nie można było zgłosić go do Sanepidu, bo go po prostu nie 
ma. Usterki zostały usunięte. Jest protokół pokontrolny z dnia dzisiejszego w sprawie 
usunięcia usterek, podpisany przez 6 osób (kserokopia do wglądu). Odnośnie wyposażenia 
przedszkola, to Urząd Marszałkowski w związku z brakiem uchwały w sprawie powołania 
przedszkola, poprosił o wstrzymanie zakupów, do czasu kiedy to przedszkole zostanie 
powołane uchwałą. Zakupione zostały meble, stoliki a na dzień dzisiejszy brakuje zabawek, 
które są już zamówione i dotrą kurierem. Do innych kontrahentów zostały wysłane prośby 
o wydłużenie terminów płatności faktur i wstrzymanie dostaw, zgodnie z zaleceniami  Urzędu 
Marszałkowskiego. Dokonano jedynie wypłaty pracownikom projektu i zapłacono za zakupy 
już poczynione. 

Radna Bukłacha zapytała o personel zatrudniony w przedszkolu. 
Zastępca Wójta oznajmiła, że umowy nie zostały jeszcze podpisane, odbył się konkurs 

i zostały wybrane tylko oferty. 



Następnie głos zabrała Radna Jolanta Augustynowicz, która poinformowała, 
że w poprzedni czwartek odbyło się spotkanie w sprawie przedszkola, na którym można było 
zapoznać się z informacją o kandydatach na przedszkolanki i opiekunki. 

Pani Wójt odczytała nazwiska osób, których oferty zostały wybrane do zajęć 
edukacyjnych: Ewelina Basałaj, Katarzyna Raczkiel oraz jako opiekunki (mieszkanki Gminy 
Nowinka): Waluś Katarzyna, Antonowicz Anna, Filipowicz Marta, Paulina Kosiorek. Nie 
wpłynęła żadna oferta na stanowisko logopedy. Na psychologa i terapeutę oferty złożyły 
i zostały przyjęte: Busińska Małgorzata i Dziemitko Marta, która wycofała wniosek, język 
angielski - Sieńko Patrycja. 

Radna Bukłacha zapytała o przetarg na catering. 
Pani Wójt odpowiedziała, że do tej pory nie wpłynęła żadna oferta, a termin złożenia 

ofert upływa 4 listopada. Jeżeli będzie dużo ofert wybranie najkorzystniejszej może potrwać 
2 dni a jeżeli okaże się, że oferty trzeba uzupełnić to dłużej. 

Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W wyniku przeprowadzonego 
głosowania Rada Gminy Nowinka jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VIII/59/11 z dnia 
2 listopada 2011 r. w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Olszance. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
Ad. 3) Przewodniczący zakończył obrady VIII sesji  o godz. 17:16. 

 
Przewodniczący posiedzenia 
Radosław Mikołajczyk 

Protokołowała:  
Katarzyna Czerwińska  
 
 
 
 


